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Projekt s názvom OZE – Najlepší business nápad sa ku nám dostal nečakane. Úprimne 

povedané, bolo nám len povedané, že to má byť len vernisáž o obnoviteľných zdrojoch 

energie. Povedali sme si „Tak prečo nie?“ Možnosť dozvedieť sa niečo nové nebude zlé. 

Dostali sme sa na miesto stretnutia a stretli sa s ľudmi, ktorí pôsobili na nás zvláštnym 

dojmom. Ako vernisáž pokračovala, menila sa úplne iným smerom. Dostali sme šancu za 5 € 

(ako náš kapitál) vytvoriť niečo, čo by nám prinieslo zisk. Neboli sme zrovna presvedčení, že 

to zvládneme, ale dali sme sa na to. Bola to chyba. Nič sme nedokázali zrealizovať za 7 dní, 

sťažilo nám i to, že sme neboli z toho istého mesta, hoci nápady sme mali. Zostala len pachuť 

sklamania... Mysleli sme si, že to bolo všetko, čo sme mali spraviť, keď odrazu prišla 

pozvánka od organizátorov vernisáže na ďalšie podujatie. Tak sme sa rozhodli skúsiť ešte 

toto a to zmenilo celý priebeh OZE. 

Na tejto vernisáži sa nám ako keby 

otočil svet. Skvelé, zistili sme, že môžeme 

využiť šancu a zmeniť svoj život. Odvahu 

nám k tomu dodali podnikatelia, zväčša 

mladí, ktorí začínali od nuly a vypracovali 

sa na takú úroveň, že na Slovensku sa ich 

meno určité pozná. Váhali sme nad 

projektom – nebolo niečo, čo by nás 

posunulo dopredu. Bolo zopár nápadov, 

ale vraj sme mali byť skupinka, čo by bolo 

komplikované. Počas prezentácie mnohých 

potenciálnych projektov, ktoré by mohli 

byť zrealizované, sa odrazu vynorili slová 

jedného človeka, ktoré zneli: 

„Ak chceš byť úspešný, začni riešiť problémy, ktoré máš.“ 

Michal: Tak som začal hútať, až som vyhútal dačo bizardné. 

Som vášnivým poslucháčom hudby a vie ma zraziť na 

kolená, keď mi dôjde batéria na mojej Mp3-jke alebo 

mobile. Prečo teda neskombinovať slúchadlá 

s fotovoltarickým článkom, pridať k tomu skvelý dizajn 

a neskúsiť sa s tým presadiť ? No nezdalo sa mi to. Na 

konferencií som o svojom návrhu radšej s podnikateľmi 

nediskutoval, ak mám pravdu povedať, hanbil som sa. 

O svojom nápade som povedal len profesorke a kamarátom, 

ktorí boli ale presvedčení, žeby sa to mohlo ujať. Tak som sa 

o to pokúsil, vypracoval projekt na slúchadlá a požiadal som 

o finančný dar, ktorý by mi pomohol zostaviť slúchadlá. 

Neveril som, že projekt prejde, až keď mi kamarát o 3 

týždne volá, že môj projekt prešiel spolu s ďalšími siedmimi. 

Nemohol som uveriť vlastným ušiam... Tak ožil projekt 

s názvom ECOphones. 

Po ďalšej konferencii, kde sme sa ukázali s našimi produktmi, som dostal kladné ohlasy na 

slúchadlá a zopár kontaktov, ktoré mi môžu pomôcť sa rozbehnúť. Dúfam, že do konca 



školského roku budem mať v rukách svoj produkt, ktorý by 

mi mohol zmeniť život. Všetko je len o tom veriť si. Ak je 

viera, viera v seba samého, môžu sa stať naozaj zvláštne 

veci.  

Martin: Často dostávam rôzne nápady, nové myšlienky a 

rozmýšľam nezvyčajným spôsobom. Na poslednú 

spomínanú konferenciu som prišiel s dvoma nápadmi. 

Jednalo sa o dva druhy generátorov elektrickej energie, 

prvý bol využiteľný v lodnej doprave (zároveň aj ako 

pohon bez lodnej skrutky), na miestach, kde je možné 

spozorovať pohyb slanej vody (prúdy, príliv/odliv, 

fjordy...) alebo v tepelných elektrárňach. Druhý by umožnil 

generáciu el. energie z riečnych tokov, avšak bez potreby 

hocakých priehrad, stačila by len časť toku, preto by to 

nenarúšalo vodnú biosféru (ani migráciu rýb). Plánoval 

som pracovať na týchto dvoch projektoch, no raz cestou zo 

školy bola kamarátke zima na nohy. Napadlo ma, že je tu veľmi jednoduchá možnosť vyrobiť 

vyhrievané topánky, neskôr to vyzrelo až na vyhrievané vložky do topánok. Nakoniec som sa 

pustil len do tohto projektu, z dôvodu, že predošlé dva boli veľmi nákladné, zároveň 

rozmerné a pri testovaní by boli treba povolenia, ktoré by som zrejme nedostal. Po zaslaní 

viac-menej ekonomicky vypracovaného projektu, bol schválený a pokračovali sme na ďalšej 

konferencií nazvanej Deň Zeme. Ako Michal už napísal mali sme predstavovať svoje 

projekty, ja som mal v tomto nevýhodu, pretože hlavný materiál (piezoelektrické kryštály 

oxidu kremičitého), ktorý je podstatou nápadu mi prišiel až v pondelok (9. mája), cez týždeň 

mám teda plno roboty so skúšaním.I keď má materiál obrovskú účinnosť, váham, či sa mi 

podarí zostrojiť prototyp, ktorý bude spĺňať očakávania. Na konferencií boli taktiež výsledky 

hlasovania o cenu sympatie tímu, ktorú vyhral môj nápad, ja a Mišo sme dostali turistický 

ruksak s výbavou. Takémuto ruksaku som sa veľmi potešil, pretože mám rád turistiku a moja 

výbava je veľmi stará a plánoval som si už kúpiť nový. 

Ak sa šťastie 

unaví a sadne si na mňa 

a v prípade výroby 

týchto vložiek sa budem 

snažiť zo zisku 

financovať aktivity, o 

ktorých si myslím, že sú 

oveľa podstatnejšie, 

resp. všetko bude 

závisieť od budúceho 

vývoja udalostí. Som 

pomerne cieľavedomý 

človek, takže svojho 

zámeru sa len tak ľahko 

nevzdám, no keď 

pochopím, že nemá 

šancu, nerobí mi 

problém vzdať sa ho. 

Následujúci odsek 

prenechávam len Michalovi o Enersole, na ktorom som sa nezúčastnil, nakoľko som sa o 



termíne dozvedel príliš neskoro a v tom čase som mal aj iné aktivity, nestíhal som si zohnať 

potrebné výpočty a informácie ohľadom nápadu. 

 

Enersol 

Enersol patrí medzi súťaže, ktoré sú 

usporiadané pre ľudí s potenciálnymi 

riešeniami problémov životného prostredia. 

Do tejto súťaže som sa zapojil s potenciálnym 

projektom, ekologickými slúchadlami, ktoré 

mali využívať slnečnú energiu konvertovanú 

na elektrinu a tak dobíja batériu zariadenia. 

Bolo to prvýkrát, čo som sa mal zapojiť do 

tohto projektu, a tak som bol nervózny, keďže 

som nevedel, čo ma bude čakať. No nebolo to 

tak hrozné. I keď mi chýbala prezentácia, 

ktorá mala byť súčasťou projektu, taktiež 

samostatný projekt nebol graficky pekne 

zladený, som sa s trasúcimi nohami postavil pred porotu a porozprával im moje skúsenosti 

o fotovoltaike a možnom 

využití ich v mojom projekte. 

Veľkým plusom bolo to, že 

som mal správne 

vypracovanú anketu, za čo 

môžem poďakovať svojej 

skvelej triede . Napriek 

tomu, že som sa neumiestnil 

(nie že by som to očakával), 

som získal nové skúsenosti 

o využití obnoviteľnej 

energie a taktiež spoznal 

nových ľudí, s ktorými by 

som sa rád ešte znovu 

stretol... 

 


